
Nuorisovaltuuston yleiskokous, 25.10.2018 Pöytäkirja 

Kokoustiedot 
Aika: 25.10.2018, tiistai klo 17 
Paikka: Espoon valtuustosali, Espoonkatu 5 

Läsnäolijat: Toivo Hursti (pj.), Alexander Laine saapui klo 17.04, Lauri Hietanen saapui klo 
17.04, Niilo Peltonen saapui klo 17.07, Oscar Smith saapui klo 17.07, Niklas Salmela saapui 
klo 17.11, Paavo Räty saapui klo 17.11, Jonas Papathelemus saapui klo 17.49, Salma Heib 
saapui klo 17.16, Taha Sabbane saapui klo 18.29, Alli Toivanen, Eemeli Korhonen, Niklas 
Rantapää, Nelli Myöhänen poistui klo 18.30, Joshua Piipponen, Leo Lehti, Hilla Hallikas, 
Pihka Oksanen, Saara Palosaari, Helena Munne 

Muita läsnä: Terhi Pippuri, Sirkku Wallen, Niina Ekstam, klo 19.35 alkaen Lasse Kurki 

 

1 § Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen 

Selostus 

Yleiskokous on laillinen ja päätösvaltainen, jos kokouskutsu on 
toimitettu kaikille nuorisovaltuutetuille kolme (3) päivää ennen 
kokousta. 

Päätös 

Todettiin läsnäolijat. 

Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti ja koolle kutsutuksi ja 
päätösvaltaiseksi. 

 

2 § Kokouksen järjestäytyminen 

Päätösehdotus 

Valitaan pöytäkirjan tarkastaja ja kaksi ääntenlaskijaa. 

Lisäksi valitaan kokoukselle sihteeri. 

Pääsihteeri toimii edelleen virallisesti kokousten sihteerinä, mutta jos 
nuorisovaltuutettu haluaa toimia kokouksen sihteerinä, voi kokouksen 
sihteerinä olla myös nuorisovaltuutettu. 

Päätös 

Leo Lehti sekä Helena Munne toimivat ääntenlaskijoina, Leo Lehti 
pöytäkirjan tarkastajana. 

Pihka Oksanen toimii kokouksen sihteerinä. 

 

3 § Ilmoitusasiat 

1. Uudenmaan maakunnallisen nuvan kokous oli 1.10. 
2. 10.10 oli Espoon poikkihallinnollisten kehitysohjelmien työpaja 
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3. Hallituksen kokous pidettiin 11.10. 
4. Kaupunginvaltuusto oli 15.10, Joel Vanhanen oli paikalla 
5. Susanna Kilapan viestintätyöpaja pidettiin 22.10. 
6. 24.10 on Espoon rehtoriseminaari – puheenvuoron pitivät Joel ja 

Toivo 
7. Mahdollisuuksien tori -paneelikeskustelu pidetään 27.10. Joel 

menossa. 
8. Nuvan halloweenjuhlat järjestetään Kirkkojärven nuorisotilalla 

27.10 klo 17-21. 
9. Puheenjohtajisto tapaa Aulis Pitkälän 29.10 klo 10, aiheena 

Vaikuttamo 
10. Lausunto koulujen työajoista annettiin hallituksen näkemysten 

pohjalta 
11. Hanasaaressa 20 suurimman kunnan sivistyksen johtajien 

seminaari 11.10. Toivo oli paikalla. 
12. Lasten kulttuurifoorumiin 24.10. osallistuvien tapaaminen. Paikalla 

Saara, Iida ja Lauri. 
13. 11.10 Nuorten hyvinvointityöryhmän kokous  
14. Espoo kaikille -ryhmä kahvilla 
15. Maakunnallisen nuorisovaltuuston verkostotapaaminen pidettiin 

6.10. 

 
 
4 § Puhuja: Terhi Pippuri esittelee tehtyjä toimenpiteitä LAPE-kehittämistyössä 

Selostus 

Kehittämiskoordinaattori Terhi Pippuri esitteli nuorisovaltuustolle 
LAPE-hankkeessa tehtyä kehittämistyötä espoolaisten lasten ja 
nuorten näkökulmasta. 

Päätösehdotus 

              Merkittiin tiedoksi. 
 

 
5 § Puhuja: Sirkku Wallen - Esteettömyysohjelman toimintakertomus 2017 sekä 
ohjelman tämän vuoden toiminta 

Selostus 

Sirkku Wallin esitteli Espoon Esteettömyysohjelman 
toimintakertomusta vuodelta 2017 sekä ohjelman tämän vuotista 
toimintaa. 

Päätösehdotus 

            Merkittiin tiedoksi. 

 
 
6 § Aloite: Stipendiohjelma espoolaisiin kouluihin 

Selostus 
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Vantaan nuorisovaltuuston puheenjohtaja Jaakko Linnakangas on 
lähestynyt Espoon nuorisovaltuustoa aloitteen muodossa ja toivoo, 
että pääkaupunkiseudun muutkin nuorisovaltuustot laatisivat aiheesta 
aloitteen omaan kuntaan sovellettuna. 

            Aloiteteksti: 

Nuorten syrjäytyminen on kasvava ongelma koko Suomessa. 
 

Vaikka nuorten työllisyys on kasvussa, parannettavaa on edelleen, ja 
aktiivisuuteen kasvatus voidaan aloittaa jo varhaisessa vaiheessa. 

 
Kunnan tulisi aloittaa stipendiohjelma, jonka avulla jaettaisiin 
stipendejä mm. kohentuneesta koulumenestyksestä ja 
vapaaehtoistyöstä. 

 
Peruskouluissa jaetaan jo nyt stipendejä, mutta yksityisen ja 
kolmannen sektorin toimesta. Esim. Vantaalla on 41 peruskoulua, 
joissa voidaan noin 100,000 euron arvosta (yläkanttiin) stipendejä 
yksityiseltä ja kolmannelta sektorilta. Ympärivuotinen jaksotettu 
kunnan stipendiohjelma olemassaolevien stipendien lisäksi/sijasta 
motivoisi oppilaita jatkuvaan opiskeluun, työhön ja kehitykseen. 

 
Jaksotettu stipendiohjelma tarkoittaa, että kunnan stipendejä 
jaettaisiin esim. kolmen kuukauden välein. 

 
Päätösehdotus 

Päätetään laatia samasta aiheesta aloite ja muokataan aloitetta 
Espooseen sopivaksi ja tuodaan aloite hyväksyttäväksi myöhempään 
kokoukseen. 

Käsittely 

Keskusteltiin aloitteesta. Toivottaisiin aloitteen tekijää paikalle 
kokoukseen kertomaan siitä lisää. 

Päätös 

Pöydättiin aloite yksimielisesti. 

 

7 § Aloite: Työsetelit nuorille 

Selostus 

Tuusulan nuorisovaltuuston puheenjohtaja Aino Mielo on lähestynyt 
Espoon nuorisovaltuustoa aloitteen muodossa ja toivoo, että 
lähiseudun muutkin nuorisovaltuustot laatisivat aiheesta aloitteen 
omaan kuntaan sovellettuna. 

            Aloiteteksti: 

Moni kunta jakaa nykyisin kesätyöseteleitä 16-18-vuotiaille nuorille. 
Kesätyöseteli toimii niin, että kunta tai kaupunki maksaa esimerkiksi 
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300 euroa rahaa oikeushenkilölle (ei kunnalle) siitä, että tämä palkkaa 
nuoren töihin. Motiiveja kesätyöseteleille tähän mennessä ovat olleet 
nuorten kesätyö hakemisen helpottaminen kovassa kilpailussa, ja näin 
nuorten työllisyyden parantaminen. 

 
Kesätyösetelien jakaminen on ollut hyvä hanke, mutta jostain syystä 
se on rajattu vain kesälle nimensä mukaisesti. Ehdotan tässä 
aloitteessa, että kesätyösetelit muutettaisiin työseteleiksi. Työseteli 
toimisi aivan samalla tavalla kuin kesätyöseteli, mutta sen tarjoaminen 
jatkuisi ympäri vuoden. 

 
Työsetelien jakaminen kannustaisi nuoria osa-aikaisiin töihin. 
Työmahdollisuuksien avautuminen tuo tärkeää työkokemusta nuorelle, 
ja maksaa takaisin jokaisessa seuraavassa työnhaussa. Tämä 
ehkäisee opiskelun jälkeen työttömäksi jäämistä ja täten myös muita 
työttömyydestä mahdollisesti seuraavia psyykkisiä ja sosiaalisia 
oireita. Suomen valtio tavoittelee korkeampaa työllisyyttä ja vastuuta 
työllisyyden parantamisesta voi ja pitää ottaa myös paikallisesti. 

 

Päätösehdotus 

Päätetään laatia samasta aiheesta aloite ja muokataan aloitetta 
Espooseen sopivaksi ja tuodaan aloite hyväksyttäväksi myöhempään 
kokoukseen. 

Käsittely 

Keskusteltiin aloitteesta ja Espoossa olevista kesäseteleistä. Seteleitä 
pidetään tärkeinä eikä ne riitä kaikille. Siksi voisi olla vaikeaa saada 
lisää seteleitä muulloin jaettaviksi työseteleiksi, vaikka idea on hyvä. 

Päätös 

Pöydättiin aloite yksimielisesti. 

 

8 § Nuorisovaltuuston koulutusviikonloppu 

Selostus 

Nuvan viikonloppu järjestetään 17.-18.11. lauantai - sunnuntai Hotelli 
Lepolammella Espoossa. Ilmoittautumiset pääsihteerille. 

Käsittely 

Pääsihteeri esitteli asiaa ja ohjelmaa. Kerättiin koulutusaiheita 
viikonloppuun: 

 Lautakunnat ja ohjausryhmät 
 Tilannekatsaus, mitä kaupungissa tapahtuu 
 Nuvan yhteistyö muiden tahojen kanssa 
 Miten kaupungin hallinto toimii 
 Aloitteiden ja kannanottojen tekeminen, tarkempi tarkastelu aloitteesta 

(aloitepolku) & työpaja 
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 Mihin nuorisovaltuusto voi oikeasti vaikuttaa 
 Verkostoituminen 
 Kokoustekniikka 
 Tutustuminen virkamiehiin ja päättäjiin, kuka on kuka 
 Alueryhmien puheenjohtajien tehtävät + alueryhmät yleensä 
 Koko nuorisovaltuuston toiminnan kehittäminen (mikä hyvää, mikä 

huonoa, mitä kehitettävää) 

Päätös 

            Merkittiin tiedoksi. 
 

 
9 § Vaikuttamo 1.4.2018 

Selostus 

Espoon nuorisovaltuusto on järjestänyt keväisin Vaikuttamo-
tapahtuman Espoon 9.-luokkalaisille. Päivä on koostunut kolmesta 
saman sisältöisestä kaksituntisesta, jonka aikana nuoret ovat ensin 
kuunnelleet poliittisten nuorisojärjestöjen paneelin ja sen jälkeen 
kiertäneet tutustumalla erilaisiin yhdistyksiin ja kaupungin toimijoihin 
Nuorisovaltuusto on päättänyt kokouksessaan 29.8.2018 järjestää 
Vaikuttamo -tapahtuman 1.4.2019. Puheenjohtajisto käy 29.10. 
neuvottelemassa tapahtuman budjetista sivistystoimenjohtaja Auli 
Pitkälän kanssa. Tapahtuman järjestelyt tulee aloittaa heti tämän 
jälkeen. 

Sovitaan, miten järjestelyissä edetään. Pääsihteeri esittelee asian. 

Päätös 

Perustetaan työryhmä, joka ottaa vastuun Vaikuttamon 
järjestämisestä. Työryhmään saa osallistua kaikki nuvalaiset, mutta se 
kokoontuu yleiskokouksen ulkopuolella. Tapaamiset ilmoitetaan 
kaikille. 

Ensimmäinen suunnittelukokous 1.11. klo 18 Kamreerintie 3 tiloissa  

 
 
10 § Lasten ja nuorten hyvinvointityön johtoryhmän terveiset 

Selostus 

Nuorisovaltuuston kokoukseen tuodaan terveiset lasten ja nuorten 
hyvinvointityön johtoryhmästä. 

 
Tekeillä Toimenpideohjelma lapsiperheköyhyyden vähentämiseksi 
 

Valtuustokauden yhtenä Espoo-tarinan toimenpiteenä (hyväksytty 
valtuustossa 11.9.2017) 
Toimenpideohjelmalla 
 Tuodaan näkyväksi lapsiperheköyhyysilmiötä 
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 Kootaan tilastotietoa Espoon lapsiperheköyhyystilanteesta sekä 
tutkimustietoa lapsiperheköyhyyden vaikutuksista 

 Kartoitetaan muissa Espoon toimintaa ohjaavissa ohjelmissa ja 
hyvinvointisuunnitelmissa jo olevia toimenpiteitä, jotka liittyvät 
lapsiperheköyhyyden vähentämiseen tai sen vaikutusten 
lieventämiseen ja varmistetaan niiden etenemistä 

 Ehdotetaan uusia toimenpiteitä, joita ei muista ohjelmista ja 
suunnitelmista löydy ja jotka liittyvät keskeisellä tavalla 
lapsiperheköyhyyden vähentämiseen tai vaikutusten 
lieventämiseen 

 
Johtoryhmä kuulisi mielellään ajatuksia tästä luonnoksesta. 
Nuorisovaltuustolle tullaan esittelemään kyseistä luonnosta ja 
ehdotettu ajankohta on seuraava yleiskokous. Esittelijänä 
erityissuunnittelija Katariina Lappalainen. 

 
Päätösehdotus 

Kootaan terveisiä takaisin Lasten ja nuorten hyvinvointityön 
johtoryhmälle ja päätetään, että esittely on seuraavassa 
yleiskokouksessa. 

Käsittely 

Käytiin keskustelua aiheesta ja koottiin ajatuksia lähetettäväksi 
takaisin.  

 Monessa perheessä nuori tai lapsi ei pääse harrastamaan, 
koska rahaa ei ole → täytyy kiinnittää huomiota 

 Pitää tutkia lapsiperheköyhyyden syitä  
 Toisen asteen opiskelu, etenkin lukio, maksaa: nuorten 

joutuminen töihin, jotta pääsisi opiskelemaan, ja siitä seuraava 
uupumus  

o Ilmainen toinen aste mahdollinen ratkaisu 
 Tukia ja muita apuja eivät saisi sellaiset, jotka eivät niitä 

oikeasti tarvitse, ilman, että tasa-arvo kärsii 
 Voitaisiin lisätä työpaikkoja nuorille 
 Luodaan työpaikkoja aikuisille tai järjestetään työpajoja tms. 

työnhaun helpottamiseksi 
 Vapaa-ajan aktiviteetteja kaupungin järjestämänä 
 Hyvä, että meidän mielipidettämme kysytään ja tervetuloa 

Päätös 

Päätettiin, että pääsihteeri välittää nämä eteenpäin ja kutsuu Katariina 
Lappalaisen seuraavaan kokoukseen. 

 
11 § Aloitteiden ja kannanottojen tilannekatsaus 

Aloitteiden ja kannanottojen tilannekatsaus. 

Käsittely 



Nuorisovaltuuston yleiskokous, 25.10.2018 Pöytäkirja 

Joel, Toivo ja Niklas S. kirjoittivat kaksi lausuntoa Meritorin ja 
Kivimiehen kouluista. 

Toivolla on aloite tulossa maksuttomaan toiseen asteeseen liittyen: 
kirjoja saisi lainattua kirjastoista 

Päätös 

Merkittiin tiedoksi. 

 
 
12 § Lautakuntien ja ohjausryhmien tilannekatsaus 

Selostus    Lautakuntien ja poikkihallinnollisten ohjausryhmien tilannekatsaus. 

Käsittely 

   Käytiin läpi missä lautakunnissa on käyty. 

- Jonas 25.10. rakennuslautakunnan ja 17.10. teknisen lautakunnan 
kokouksessa. 
- Niklas S. 27.9. Svenska Rumin kokouksessa. 
- Niklas S. 10.10. ympäristölautakunnan kokouksessa. 
- Lauri 11.10. Reilu Espoo -ryhmässä. 
- Oscar 23.10. tasa-arvotoimikunnassa. Oscar kertoi 29.11. 
miestenpäivän paneelikeskustelusta Entressen kirjastossa, jonne 
pyydettiin nuorisovaltuustolaisia paikalle. 
- Toivo 24.10. opetus- ja varhaiskasvatuslautakunnassa. 

Päätös 

Merkittiin tiedoksi. 

 
13 § Alueryhmien tilannekatsaus 

Selostus 

Alueryhmien tilannekatsaus.  
 

Käsittely 
- Jonas ja Leo ovat menossa tapaamaan Nöykkiön koulun rehtoria. 
- Matinkylä-Olarilla oli kokous 24.8.  
- Kaitaan koulun oppilaskunnan kanssa yhteistyötä tulossa 
- Leppävaaralla oli kokous 22.10. 

Päätös 

Merkittiin tiedoksi.  

 

14 § Muut nuorisovaltuuston esille nostamat asiat 

Keskusteltiin, mitä voisi tuoda esiin nuvan tervehdyksessä Lasten 
kulttuurifoorumissa marraskuussa 
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 uudet kulttuurimuodot, esimerkiksi Youtube 
 nuorten osallisuus 
 matalan kynnyksen kulttuuripalvelut 
 lasten ja nuorten oikeudet 
 kulttuuriharrastukset ovat rahallisesti kannattavia 
 kulttuuriharrastuksia ei tule unohtaa, kun puhutaan esimerkiksi 

harrastustakuusta ja matalan kynnyksen harrastuksista 
 kulttuuri helposti lähestyttäväksi 
 monikielisiä kulttuuripalveluita 

 
Käytiin läpi rehtoriseminaarin 24.10 terveiset: 

 Saatiin monilta rehtoreilta kutsuja käymään koululla 

 
Joulukuun yleiskokouksen ajankohtaa muutetaan ehkä 18.12.:sta 
13.12. 

Pääsihteeri esitteli lausuntopyynnön, joka toivotaan viimeistään 13.11; 
koulujen johtokuntien oppilasjäsenten ikärajoista. Sovittiin, että 
pidetään kokous, jossa pohditaan lausuntoa 5.11. 

Päätös 

Merkittiin tiedoksi. 

 

 

 

 

______________________________    _____________________________ 
Puheenjohtaja       Sihteeri 
Toivo Hursti       Pihka Oksanen 

 

 

______________________________ 
Pöytäkirjantarkastaja 
Leo Lehti 


